
Communiqué of the Personal Envoy of the Secretary-General for Western Sahara 
Peter van Walsum 

(In agreement with the parties) 
Meeting at Manhasset (Greentree Estate) 

16-18 March 2008 
  
Representatives of Morocco and the Frente Polisario met in Manhasset, New York, at the 
Greentree Estate, on 16 – 18 March 2008, in accordance with Security Council 
resolutions 1754 of 30 April 2007 and 1783 of 31 October 2007 on Western Sahara.  As 
was the case in the previous rounds of talks, representatives of the neighbouring 
countries, Algeria and Mauritania, were also present at the opening and closing sessions 
and were consulted separately during the talks. 
 
The discussions focused on the implementation of the Security Council resolutions. The 
parties also discussed thematic subjects such as administration, justice and resources. 
Among a number of proposals I made to expand confidence building measures, there was 
agreement among the parties to explore the establishment of family visits by land, which 
would be in addition to the existing programme by air.  
 
In concluding this fourth round of talks, the parties reiterated their commitment to 
continue the negotiations at Manhasset at a date to be determined by common agreement. 
 
 

Communiqué de l’Envoyé personnel du Secrétaire général pour le Sahara 
occidental  

(accepté par les parties) 
Greentree Estate 
16-18 mars 2008 

 
Des représentants du Maroc et du Front Polisario se sont réunis sous les auspices de 
l’Organisation des Nations Unies au Greentree Estate du 16 au 18 mars 2008 
conformément aux résolutions 1754 du 30 avril 2007 et 1783 du 31 octobre 2007 du 
Conseil de sécurité sur le Sahara occidental. À l’instar des cycles antérieurs de 
pourparlers, des représentants des pays voisins, l’Algérie et la Mauritanie, étaient 
également présents aux séances d’ouverture et de clôture et ont été consultés séparément 
pendant les pourparlers. 
 
Les discussions se sont concentrées sur la mise en œuvre des résolutions du Conseil de 
sécurité. Les parties ont également discuté de sujets thématiques tels que l`administration, 
la justice et les ressources. Parmi les différentes propositions que j` ai présentées afin 
d’élargir les mesures de confiance, il y a eu un accord entre les parties pour explorer 
l’instauration de visites familiales par voie terrestre qui viendraient s`ajouter au 
programme existant par voie aérienne. 
 
À l’issue de ce quatrième cycle de pourparlers, les parties ont réitéré leur engagement à 
poursuivre les négociations à Manhasset à une date à déterminer d’un commun accord.  


